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Před zahájením ustavujícího zasedání bylo 
členům zastupitelstva předáno osvědčení 
o  zvolení členem Zastupitelstva městské 
části Praha-Slivenec Osvědčení byla předá-
na zástupkyní registračního úřadu (MHMP) 
Mgr. Janou Masopustovou.

ZASTUPITELSTVO ZVOLILO:
■ do funkce starostky pro volební období 
2022 – 2026 RNDr. Janu Plamínkovou (jako 
uvolněnou)
■ do funkce místostarostky pro volební ob-
dobí 2022  – 2026 Mgr. Lenku Kudlákovou 
(jako neuvolněnou)
■ do funkce předsedy kontrolního výboru 
Zastupitelstva Městské části Praha – Slive-
nec pana Václava Šimáčka
■ do funkce členů kontrolního výboru Karla 
Procházku, Ing. Petra Šimka, Ing. Petra An-
drese a Bc. Pavla Fryše
■ do funkce předsedy finančního výboru 
Zastupitelstva Městské části Praha-Slive-
nec Bc. Pavla Fryše
■ do funkce členů finančního výboru Za-
stupitelstva Městské části Praha-Slivenec 
Ing. Františka Poláka, Ing. Ivanu Šaradino-
vou, Mgr. Janu Novotnou, Michala Lázničku

ZASTUPITELSTVO STANOVILO:
■ měsíční odměnu neuvolněným členům 
Zastupitelstva Městské části Praha-Slive-
nec: a) neuvolněný člen zastupitelstva – 
místostarosta ve výši 35 795,- Kč za měsíc, 
b) neuvolněný člen zastupitelstva – předse-
da výboru zastupitelstva, předseda komise 
ve výši   3 978,- Kč za měsíc, c) neuvolněný 

člen zastupitelstva – člen výboru zastupi-
telstva, komise, zvláštního orgánu ve vý-
ši 3 314,- Kč za měsíc, d) neuvolněný člen 
zastupitelstva – 1 989,- Kč za měsíc.  Při 
souběžném výkonu více funkcí se poskytne 
souhrnná odměna v  plné výši za nejvyšší 
funkci a  za každou další funkci ve výši 50 
% z odměny.
■ odměny fyzickým osobám, které nejsou 
členy Zastupitelstva Městské části Praha – 
Slivenec a  zaměstnanci městské části, za 
výkon funkce předsedy výborů a  komisí, 
a to ve výši 400,– Kč za účast na zasedání

ZASTUPITELSTVO ZRUŠILO:
■ usnesení č. 301/23/2021 ze dne 5. 5. 2021 
(prodej části pozemku parc. č. 207 k. ú. Ho-
lyně panu Sobolovi).

ZASTUPITELSTVO SCHVÁLILO:
■ výběr zhotovitele zakázky „Výstavba 
smíšené stezky pro cyklisty a  chodce s  hi-
postezkou“ – společnost TIRAST, s. r. o., za 
cenu 6 969 000,– Kč + DPH, jejíž nabídka 
byla v provedeném výběrovém řízení ze dne 
13.  10.  2022 vyhodnocena jako nejvýhod-
nější
■ I. kolo na poskytnutí účelových dotací 
z  rozpočtu Městské části Praha-Slivenec 
na rok 2023. Celková výše poskytnutých fi-
nančních prostředků je 300 tis. Kč.
■ záměr odbahnění rybníka dle doporučení 
MHMP
■ uzavření smlouvy o  smlouvě budoucí 
o  zřízení věcného břemene v  souvislosti 
s přeložkou zařízení distribuční soustavy na 
pozemku parc.č. 1744/1, v katastrálním úze-
mí Slivenec, s Rytířským řádem Křižovníků 
s červenou hvězdou a PREdistribuce, a. s.
■ schvaluje změnu charakteru části nein-

vestiční dotace přijaté v  rámci „Strategie 
adaptace hl. m Praha na změnu klimatu“ 
Usnesením zastupitelstva HMP č. 39/53 ze 
dne 8. 9. 2022 – mění se charakter z nein-
vestiční akce „Údržba polní cesty v Lipkách“ 
na investiční akci „Revitalizace polní cesty 
v Lipkách“, v celkové částce 1 300 000 Kč.
■ přijetí investiční účelové dotace z rozpoč-
tu hl. m. Prahy na navýšení kapacity v ob-
lasti školské infrastruktury s  názvem „Vý-
stavba kontejnerové ZŠ“ ve výši 20 000 000 
Kč, schválené usnesením zastupitelstva 
HMP č. 39/82 ze dne 8. 9. 2022.
■ přijetí neinvestiční účelové dotace ze 
státního rozpočtu z Ministerstva financí na 
úhradu výdajů vzniklých v souvislosti s ko-
náním voleb do 1/3 Senátu Parlamentu ČR, 
do Zastupitelstva hl. m. Prahy a zastupitel-
stev městských částí v  roce 2022 v  částce 
116 000 Kč, schválené usnesením Rady HMP 
č. 2555 ze dne 19. 9. 2022.
■ přijetí neinvestiční účelové dotace v část-
ce 1 038 300 Kč pro ZŠ a MŠ Praha Slivenec, 
Ke Smíchovu 16. Jedná se o  realizaci části 
opatření pro pražské domácnosti ohrožené 
inflací v  roce 2022, schválené usnesením 
zastupitelstva HMP č. 39/1 ze dne 8. 9. 2022.
■ rozpočtová opatření dle Tabulky č. 4
■ uzavření nájemní smlouvy na část po-
zemku 370/1 v k. ú. Holyně, zapsaného na 
LV 1359 o výměře 560 m2, s panem Ing. Z. 
Veverkou k užívání na dobu neurčitou za ce-
nu 25,– Kč/ m2/ rok.
■ výběr zhotovitele veřejné zakázky malého 
rozsahu s názvem „Revitalizace polní cesty 
V Lipkách“ - společnost TIRAST s.r.o za ce-
nu 847.000,– Kč + DPH, jejíž nabídka byla 
v  provedeném výběrovém řízení vyhodno-
cena jako nejvýhodnější.  
 zapsala J. Szilvásiová

1. USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MČ PRAHA-SLIVENEC KONANÉ DNE 19. 10. 2022

USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉ ČÁSTI 
PRAHA-SLIVENEC PRO VOLEBNÍ OBDOBÍ 2022 – 2026

Dne 19. 10. 2022 se 
uskutečnilo ustavu-
jící zasedání zastu-
pitelstva městské 
části. Zájem o  toto 
zasedání byl znát 
nejen ze zvýšeného 
počtu občanů, kteří 
se dostavili na zasedání prezenčně, ale rov-
něž z počtu sledujících osob na našem Face-
booku, které bylo oproti jiným zasedáním 
více jak desetinásobné.
Na ustavujícím zasedání zastupitelstva byla 
zvolena dosavadní starostka městské části, 
RNDr.  Jana Plamínková (STAN). Místosta-
rostkou městské části byla zvolena Mgr. Len-

ka Kudláková (nez. s podporou STAN).
Zastupitelstvo MČ rovněž zvolilo předsedu 
kontrolního a finančního výboru zastupitel-
stva městské části a dále jejich členy. Před-
sedou kontrolního výboru se stal pan Václav 
Šimáček (Přísaha). Předsedou finančního vý-
boru Bc. Pavel Fryš (nez. s podporou STAN).
K 19. 10. 2022 byli rovněž jmenováni před-
sedové komisí. Členové komisí budou prů-
běžně jmenováni. Kompletní seznam členů 
zastupitelstva vč. veškerých kontaktů na 
zastupitele mohou občané nalézt na webu 
Městské části Praha-Slivenec v  sekci sa-
mospráva (https://www.praha-slivenec.cz/
samosprava/zastupitelstvo/slozeni-zastu-
pitelstva/).  Matěj Mlčoch
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Milé sousedky, milí sousedé,
jak už asi víte, volby v naší městské části dopad-
ly pro naše sdružení, kandidující pod hlavičkou 
STAN, velmi dobře, získali jsme osm mandátů 
z jedenácti a budeme další čtyři roky pokračovat 
v téměř nezměněném složení. Za to jsem Vám 
chtěla moc poděkovat, neboť právě výsledek vo-
leb je pro nás nejlepším oceněním naší minulé 
práce. Dali jste nám svou důvěru již popáté a my 
budeme dělat vše pro to, abychom ji nezklamali. 
Zároveň ale chceme podat ruku i našim oponen-
tům, protože i když kampaň byla na slivenecké 
poměry celkem ostrá, tak byla vedena slušně 
a  my si toho vážíme. Nabízíme proto opozič-
ním kandidátům místa ve výborech a komisích, 
stejně jako ostatním občanům, kteří mají zájem 
a chuť pracovat pro svoji městskou část.
Tímto tedy vyzývám všechny občany, kteří by 
měli chuť se do práce komisí zapojit, aby se do 
nich přihlásili, a  to nejlépe e-mailem (staros-
ta@praha-slivenec.cz).
Na ustavujícím zasedání zastupitelstva dne 
19. září jsem byla již popáté zvolena starostkou 

naší městské části, a to deseti hlasy. A stejně tak 
byla deseti hlasy zvolena místostarostkou Lenka 
Kudláková. Obě si toho opravdu vážíme. Jednou 
se člověk může stát starostou či místostaros-
tou i náhodou či z protestu, ale popáté je to již 
opravdu ocenění dobré péče o obec. Mimocho-
dem, stabilita vedení naší obce je v  kontextu 
Prahy opravdu výjimečná. A myslím, že i  to je 
důvodem toho, proč Slivenec a Holyně v posled-
ní době tak pěkně prosperují.
Na ustavujícím zasedání jsme dále zvolili kom-
pletně finanční a kontrolní výbor a pak už jsme 
normálně pokračovali s běžným programem za-
stupitelstva, což je další z výhod kontinuity.
A co je u nás nového? V ulici K Lochkovu se dá-
le kope dešťová kanalizace. Bohužel oproti pů-
vodním předpokladům, kdy se měla uzavřít jen 
polovina ulice a provoz měl řídit semafor, bylo 
nutné nakonec celou ulici uzavřít kvůli přeložce 
plynovodu. Ulice bude uzavřena pravděpodob-
ně až do 9. prosince (možná to Subterra stihne 
rychleji, ale nedoufáme v  to). Doufali jsme, že 
od 18.  listopadu aspoň mohla být vyznačena 
v ulici Za Farou cykloobousměrka tak, aby cyk-
listé nemuseli jezdit úzkou ulicí K Váze, ale bo-
hužel nebude, neboť toto řešení se nelíbí Policii 
ČR. Co se týče ulice K Váze, žádám Vás všechny 
o maximální ohleduplnost a opravdu pomalou 
jízdu. Před zimou bude v ulici K Lochkovu po-
ložen provizorní asfalt. Na jaře bude kompletně 
rekonstruován celý povrch této ulice.
V Holyni došlo po několika přívalových deštích 
k  zaplavení části obce, hlavně u  autoservisu 

a konečné autobusu, a to prokazatelně z lokality 
výstavby Nového Barrandova. Řešili jsme tuto 
situaci s  Finepem, který přislíbil nápravu. Jed-
nak již probíhá výstavba nového koryta Holyň-
ského potoka, který nadále nebude rovný jako 
podle pravítka, ale vzniknou zde meandry a no-
vé rozlivové plochy, které vodu zadrží a zpomalí, 
a dále bude rekonstruována stará zanesená ná-
drž těsně pod ulicí K Barrandovu, o které většina 
občanů ani neví, ale která tam je a neplní svou 
funkci. Navíc v  budoucím parku vznikne nad 
Holyní i nová velká retenční nádrž, která vodu 
zachytí ještě lépe.
Měli jsme také velké koordinační jednání s Kau-
flandem, TSK, IPR a  Dopravním podnikem 
ohledně výstavby parkoviště P+R na konečné 
tramvaje. Kaufland totiž v současné době výraz-
ně přeprojektovává a zlevňuje svůj projekt. Sna-
žíme se zajistit, aby to nebylo na úkor budou-
cího parkoviště. Dopravní podnik už vysoutěžil 
zhotovitele posledního úseku tramvaje a  ještě 
během zimy začne s výkopovými pracemi, které 
budou hlavně v oblasti budoucí točny poměrně 
značné vzhledem k tomu, že je točna umístěna 
ve svahu. Firma Ekis zahájí práce na rekonstruk-
ci můstků v ulici K Dobré vodě během nadcháze-
jících dnů – tentokrát již doopravdy!
Vzhledem k tomu, že jde o poslední číslo Mra-
moru v tomto roce (posunuté dopředu vzhledem 
k volbám), tak Vám zároveň přeji krásné prožití 
adventu a Vánočních svátků.
Vaše staronová starostka Jana Plamínková

  slovo starostky l městská část – úřední informace  Slivenecký mramor 6 l 2022 3

OTÁZKY A ODPOVĚDI

Je možné umístění zrcadla na křižovatku ulic Rubínová a Návětrná?
Tato situace již byla konzultovaná s Odborem dopravy ÚMČ Prahy 5. 
Vedoucí Odboru dopravy umístění odrazového zrcadla odmítl. Argu-
mentuje tím, že by se v daném úseku snížila ostražitost řidičů.

Proč ještě nedošlo k odstranění provizorní „obslužky“ podél chodní-
ku ke konečné tramvaje v Holyni?
Obslužní komunikace byla ponechána „jako záloha“, dokud nedojde 
k dokončení přeřešení dopravní situace jižně nad Holyní (kruhový ob-
jezd, dostavba tramvajové tratě)

Proč jste postavili další dětské hřiště v Holyni?
Nové hřiště bylo realizováno mimo hranice našeho katastru (katastr 
Hlubočepy). Investorem byla společnost Finep. Tuto akci velmi kvi-
tujeme, neboť „odlevila“ hřišti Na Louži v centru Holyně a doplňuje 
občanskou vybavenost nové lokality západního Barrandova, kam se 
stěhuje mnoho mladých rodin s dětmi.

Jak dlouho bude ještě Slivenec rozkopaný a jak bude pokračovat re-
konstrukce hlavních komunikací?
Realizace aktuálně probíhající etapy by měla být ve chvíli, kdy čtete 
tyto řádky, dokončena. Další etapa stavby bude pokračovat v jarních 
měsících.   Lenka Kudláková

NÁVRH NA UDĚLENÍ ČESTNÉHO UZNÁNÍ

Od roku 2015 uděluje každoročně zastupitelstvo Čestné 
uznání Městské části Praha – Slivenec. Do 15. prosince je 
možné podávat návrhy. Máte-li ve svém okolí někoho, o kom 
si myslíte, že si ocenění zaslouží, můžete podat návrh na for-
muláři, který je možný stáhnout na www.praha-slivenec.cz 
nebo získat na ÚMČ u paní Růžičkové.

V novém volebním období jsme mírně obměnili vzhled Mra-
moru. Doufáme, že se Vám bude líbit



Uvědomujeme si, že současné webové stránky měst-
ské části jsou již do jisté míry přežité a neodpovída-
jí současným trendům. Dále jsme si vědomi jistých 
nedostatků, které s sebou současné webové stránky 
přinášejí. Z toho důvodu jsme se rozhodli k vyvinutí 
nových webových stránek, které budou pro občany 
mnohem přívětivější a  intuitivnější než ty dosa-
vadní. V  rámci nového webu přibude řada novinek 
a  drobných inovací. Vývoj nového webu je teprve 
v počáteční fázi. Předpoklad zprovoznění je květen 
/ červen 2023.
Občané mohou na novém webu též participovat. Ja-
kékoliv věcné podněty či připomínky můžete zasílat 
tajemníkovi ÚMČ Praha-Slivenec prostřednictvím e-
-mailu: mlcoch@praha-slivenec.cz.  
 Matěj Mlčoch

Ačkoliv online přenosy zasedání Zastupitelstva Městské části Praha – Slivenec (ZMČ) 
nabízíme již nějakou dobu, chtěli bychom tímto upozornit občany, že každé zasedá-
ní ZMČ lze sledovat online v  rámci živého streamu prostřednictvím Facebooku. Do 
budoucna zvažujeme přechod na vysílání přes platformu Youtube, což ocení zejména 
občané, kteří nemají Facebook nebo ho z jakéhokoliv jiného důvodu nechtějí využívat. 
V souvislosti s online přenosy jsme zaznamenali opakované dotazy týkající se špatné 
kvality přenosu zvuku. K tomuto uvádíme, že jsme si vědomi jistých nedostatků, které 
s tím souvisí. Lepší ozvučení chceme určitě do budoucna řešit, nicméně to bude zna-
menat další finanční investice spočívající v mnohem sofistikovanější formě přenosu 
zasedání zastupitelstva vč. odpovídajícího řešení ozvučení zasedací místnosti. Výše 
uvedené s sebou samozřejmě ponese i odpovídající míru finanční investice. V tomto 
roce proběhla v zasedací místnosti ÚMČ Praha – Slivenec první fáze úprav týkající se 
technického zabezpečení (vedení sítí, úprava a instalace dataprojekce…). Z toho důvo-
du bude ozvučení řešeno až na základě aktuálních finančních možností městské části 
(z hlediska investičního plánu to v současnosti nevnímáme jako úplnou prioritu, nic-
méně v rámci střednědobého výhledu s tím počítáme).  Matěj Mlčoch

Připravujeme nové webové
stránky městské části

Online přenosy zasedání
zastupitelstva městské části

RNDr. Jana Plamínková
starostka MČ Praha-Slivenec,
členka redakční rady Slivenec-
kého mramoru, předsedkyně po-
vodňové komise

Mgr. Lenka Kudláková
místostarostka MČ Praha-Slive-
nec, členka redakční rady Slive-
neckého mramoru, předsedkyně 
komise pro kulturu a  společen-
ský život, členka grantové ko-
mise, členka povodňové komise, 
členka komise pro rodinu

Ing. František Polák
zastupitel, předseda dopravní 
komise, člen finančního výboru

Martina Havlíková
zastupitelka, předsedkyně so-
ciální a  bytové komise, členka 
redakční rady Sliveneckého mra-
moru, členka komise pro kulturu 
a společenský život

Ing. Petr Andres
zastupitel, předseda komise sta-
vební, majetkové a pro rozvoj in-
frastruktury

BcA. Adéla Rozehnalová
zastupitelka, členka komise pro 
kulturu a společenský život, členka 
komise pro školství a tělovýchovu

Mgr. Petr Šimek
zastupitel, předseda komise pro 
školství a  tělovýchovu, člen kon-
trolního výboru, člen povodňové 
komise, člen komise stavební, ma-
jetkové a pro rozvoj infrastruktury

Bc. Pavel Fryš
zastupitel, předseda finančního 
výboru, předseda komise pro ži-
votní prostředí

Karel Procházka
zastupitel, člen kontrolního vý-
boru, člen povodňové komise

Václav Šimáček
zastupitel, předseda kontrolního 
výboru, člen komise pro životní 
prostředí, člen komise  pro kultu-
ru a společenský/ spolkový život

Bc. Petr Bürger
zastupitel

NOVÍ ZASTUPITELÉ MČ PRAHA-SLIVENEC
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■ podporuje rozvoj komunitního uspořádání obce,
■ pořádá akce zaměřené na setkávání rodin a podporuje rozvoj mezigeneračních 
vztahů a vzájemné meziobčanské pomoci,
■ podporuje vybrané aktivity, resp. akce, které pořádají sdružení dětí, mládeže 
a seniorů,
■ spolupodílí se na poradenské činnosti zaměřené na problematiku související 
s rodinným životem v celé jeho šíři,
■ podporuje a pořádá prorodinné aktivity,
■ předkládá zastupitelstvu MČ iniciativní návrhy v oblasti působení komise,
■ spolupracuje s nestátními a charitativními organizacemi, které sídlí v MČ a také 
s organizacemi z jiných MČ, které pracují v oblasti působnosti komise,
■ spolupracuje s předškolními i školními zařízeními, které sídlí v MČ,
■ podílí se na přípravě a vyhlášení dotačních programů, grantů v oblasti působ-
nosti komise,
■ projednává návrhy, podněty a stížnosti občanů či organizací působících na úze-
mí MČ v oblasti působnosti komise,
■ průběžně sleduje a vyhodnocuje problematiku v oblasti využití volného času dě-
tí, mládeže a seniorů.

■ vyjadřuje se k aktuálním problémům školství v městské 
části Praha-Slivenec z podnětu zákonných zástupců žáků 
a dětí, školské rady i školy
■ vyjadřuje se k nejrůznějším materiálům a podnětům tý-
kajících se školství
■ spolupracuje se základní i mateřskou školou
■ seznamuje se se záměry investic do areálu školy, s plány 
na rekonstrukci, včetně dlouhodobé péče o nemovitý ma-
jetek
■ navrhuje dlouhodobou koncepci rozvoje tělesné výcho-
vy a sportu v městské části
■ koordinuje spolupráci městské části s  tělovýchovnými 
organizacemi, které se věnují dětem a mládeži
■ navrhuje podporu konání sportovních akcí ve Slivenci 
a Holyni
■ spolupracuje s  předsedou grantové komise MČ, s  pra-
covníkem MČ, který je pověřen přijímáním žádostí o dota-
ce, dary a také s finančním výborem MČ

KOMISE PRO RODINU
KOMISE PRO ŠKOLSTVÍ 
A TĚLOVÝCHOVU
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Nové komise

■ PŘESTUPKOVÁ
předseda Pavel Čornej
tajemnice Bohdana Růžičková
členové Milena Hollmanová
 Ing. Matěj Mlčoch

■ SOCIÁLNÍ A BYTOVÁ
předsedkyně Martina Havlíková
tajemnice Bohdana Růžičková
členové MUDr. Bc. Jelena Černíková
 Irena Michálková
 Anežka Orlovičová
 Ing Tereza Bürger
 Mgr. Jaroslava Jankovská
 Mgr. Jana Šimáčková
 Eva Kalhousová

■ STAVEBNÍ, MAJETKOVÁ A PRO ROZVOJ 
INFRASTRUKTURY
předseda Ing. Petr Andres 
tajemnice Ing. Šárka Musilová 
členové Ing. Simona Strauchová 
 Ing. arch. Aleš Krpata
 Mgr. Petr Šimek 
 PhDr. Petr Sztacho
 Bc. Petr Rada
 Milan Špaček
 Tomáš Horák
 Robert Havlík
 Ing. arch. Zdeněk Nový   

■ DOPRAVY
předseda Ing. František Polák
tajemnice Ing. Petra Fellnerová
členové RNDr. Karel Seidl
 Ing. arch. Zdeněk Nový
 Martin Javůrek
 Ing. Jan Maděra
 Jaromír Luhan
 Vladimír Vlček
 Ing. Jan Bejček

■ PRO  KULTURU A SPOLEČENSKÝ/SPOL-
KOVÝ ŽIVOT
předsedkyně Mgr. Lenka Kudláková
tajemnice Bohdana Růžičková
členové PhDr. Dora Poláková
 BcA. Adéla Rozehnalová
 Mgr. Edita Šimková
 Hana Morsteinová
 Václav Šimáček
 Martina Havlíková

■ PRO RODINU/DĚTI
předsedkyně MUDr. Bc. Jelena Černíková
tajemnice Jana Szilvásiová, DiS.
členové Mgr. Lenka Kudláková
 Mgr. Edita Šimková
 Mgr. Jaroslava Jankovská
 Jana Šimáčková
 Martina Havlíková

■ PRO ŠKOLSTVÍ, SPORT A TĚLOVÝCHOVU
předseda Mgr. Petr Šimek
tajemnice Jana Szilvásiová, DiS.
členové Martin Javůrek
 Ing. František Polák
 MUDr. Bc. Jelena Černíková
 BcA. Adéla Rozehnalová
 Mgr. Petra Chlumská
 Marek Mihulka
 Mgr. Jana Šimáčková

■ GRANTOVÁ
předsedkyně Mgr. Jana Novotná 
tajemnice Ing. Petra Fellnerová 
členové Ing. Simona Strauchová 
 PhDr. Tomáš Horák
 JUDr. Zbyněk Jankovský,  Ph.D.
 Mgr. Lenka Kudláková
 Jiřina Haningerová
 Ing. Jan Bejček

■ ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ
předseda Bc. Pavel Fryš
tajemnice Ing. Petra Fellnerová
členové Kateřina Kukula
 Jana Bílková
 Ing. Jan Bejček
 RNDr.  Jiří Čížek
 Mgr. Adéla Denková
 Václav Šimáček

■ ÚZEMNÍHO ROZVOJE
předseda Ing. arch. Jan Křivský
tajemnice Ing. Šárka Musilová
členové Mgr. Vojtěch Láska
 Ing. arch. Jan Holna
 Ing. Simona Strauchová
 Mgr. Martin Husa
 Ing. arch. Zdeněk Nový
 
■ POVODŇOVÁ KOMISE
předsedkyně RNDr. Jana Plamínková 
tajemnice Jana Szilvásiová, DiS. 
členové Ing. Matěj Mlčoch 
 Mgr. Lenka Kudláková
 Karel Procházka
 Mgr. Petr Šimek

■ KONTROLNÍ VÝBOR
předseda Václav Šimáček 
tajemník Ing. Matěj Mlčoch 
členové Karel Procházka 
 Mgr. Petr Šimek
 Bc. Pavel Fryš
 Ing. Petr Andres

■ FINANČNÍ VÝBOR
předseda Bc. Pavel Fryš 
tajemník Dagmar Hůrková 
členové Ing. Iva Šaradinová
 Michal Láznička
 Ing. František Polák
 Mgr. Jana Novotná
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Volba prezidenta republiky 2023
se koná na území České republiky v pátek 13. ledna 2023 od 14.00 
hodin do 22.00 hodin a v sobotu 14. ledna 2023 od 8.00 hodin do 
14.00 hodin.
Případné druhé kolo volby prezidenta se na území České republiky 
uskuteční v pátek 27. ledna 2022 od 14.00 hodin do 22.00 hodin a v so-
botu 28. ledna 2023 od 8.00 hodin do 14.00 hodin.

VOLIČEM JE
■ občan ČR, který nejpozději 14. ledna 2023 dovrší věku 18 let;
■ ve druhém kole pak i občan ČR, který nejpozději 28. ledna 2023 do-
vrší věku 18 let,
a nemá omezenou svobodu z důvodu ochrany zdraví lidu a omezenou 
svéprávnost k výkonu práva volit.
 
HLASOVACÍ LÍSTKY
Hlasovací lístky pro volbu prezidenta republiky jsou vytištěny pro 
každého kandidáta samostatně. Na každém hlasovacím lístku je uve-
deno číslo kandidáta. Hlasovací lístky obdrží voliči nejpozději 3 dny 
přede dnem prvního kola volby (10. ledna 2023).
Pro druhé kolo volby obdrží voliči hlasovací lístky až ve volební míst-
nosti.
 
PROKÁZÁNÍ TOTOŽNOSTI
Volič musí ve volební místnosti prokázat svou totožnost a státní 
občanství České republiky
■ platným občanským průkazem,
■ platným cestovním, diplomatickým nebo služebním pasem České 
republiky anebo cestovním průkazem.
Neprokáže-li volič svou totožnost a  státní občanství České re-
publiky potřebným dokladem, nebude mu hlasování umožněno.
 
PRŮBĚH HLASOVÁNÍ
Volič obdrží od okrskové volební komise prázdnou úřední obálku 
opatřenou úředním razítkem. Na požádání mu komise vydá i  sadu 
hlasovacích lístků.
Každý volič hlasuje osobně, zastoupení není přípustné.
S úřední obálkou a hlasovacími lístky se musí volič odebrat do prosto-
ru určeného k vložení hlasovacího lístku do úřední obálky. Jinak mu 
nebude hlasování umožněno. Volič vloží do úřední obálky jeden hla-
sovací lístek pro kandidáta, pro kterého se rozhodl hlasovat. Hlasovací 
lístek se nijak neupravuje.
Volič musí dbát na to, aby do úřední obálky vložil pouze jeden 
hlasovací lístek, jinak je hlas voliče neplatný.
Neplatné jsou rovněž hlasovací lístky, které nejsou na předepsaném 
tiskopise, hlasovací lístky, které jsou přetržené, a hlasovací lístky, kte-
ré nejsou vloženy do úřední obálky.
Volič hlasuje tak, že úřední obálku s  vybraným hlasovacím lístkem 

vloží před okrskovou volební komisí do volební schránky.
S voličem, který nemůže ze zdravotních důvodů vybrat zvolený hla-
sovací lístek nebo nemůže číst, může být v prostoru určeném pro vlo-
žení hlasovacího lístku do úřední obálky přítomen jiný volič, nikoliv 
však člen okrskové volební komise, a hlasovací lístek za něho vybrat 
a vložit do úřední obálky, a popřípadě i úřední obálku vložit do volební 
schránky.
 
HLASOVÁNÍ NA VOLIČSKÝ PRŮKAZ
Volič, který se nebude zdržovat v době volby prezidenta České repub-
liky konané ve dnech 13. a  14.  ledna  2023 (případné druhé kolo ve 
dnech 27. a 28. ledna 2023) ve volebním okrsku v místě svého trvalé-
ho pobytu může hlasovat na voličský průkaz v jakémkoliv volebním 
okrsku na území České republiky nebo v jakémkoliv zvláštním voleb-
ním okrsku v zahraničí.
Žádost o  voličský průkaz lze podat osobně do 11.  ledna  2023 do 
16.00 hodin nebo písemně (s ověřeným podpisem) popř. v elektro-
nické podobě zaslané prostřednictvím datové schránky do 6. led-
na 2023 (pro případné druhé kolo volby do 20. ledna 2023 do 16.00 
hodin) na Úřad MČ Praha-Slivenec, K Lochkovu 6/2 Praha - Slivenec.
Voličské průkazy se začínají vydávat 29. prosince 2023 a vy si jej 
můžete přijít vyzvednout do kanceláře podatelny v přízemí ÚMČ 
Praha-Slivenec k pí Růžičkové.

Při ztrátě nebo odcizení voličského průkazu nelze vydat dupli-
kát!!!

DRUHÉ KOLO VOLBY PREZIDENTA REPUBLIKY
Pokud žádný z kandidátů nezíská v prvním kole nadpoloviční větši-
nu hlasů, bude se konat druhé kolo volby prezidenta. Ve druhém kole 
kandidují pouze dva nejúspěšnější kandidáti z prvního kola.
Případné druhé kolo se bude konat v pátek 27.  ledna 2023 od 
14.00 hodin do 22.00 hodin a v sobotu 28.  ledna 2023 od 8.00 
hodin do 14.00 hodin.
Pokud kandidát, který postoupil do druhého kola volby, přestane být 
volitelný nebo se práva kandidovat vzdá, postupuje do druhého kola 
volby kandidát, který v prvním kole získal další nejvyšší počet plat-
ných hlasů oprávněných voličů.
Hlasovací lístky kandidátů postupujících do druhého kola volby obdr-
ží voliči až ve volební místnosti.

VOLEBNÍ MÍSTNOSTI
Městská část Praha-Slivenec má 3 volební okrsky
Volební okrsek č. 48001 má sídlo v zasedací místnosti úřadu – 1. 
patro, Volební okrsek č. 48002 má sídlo v KC „Na půdě“ – 2. patro, 
Volební okrsek č. 48003 má sídlo v knihovně.
 Bohdana Růžičková

GRANTYVÝZVA

Zastupitelstvo MČ Praha-Slivenec dne 19. 10. 2022 vy-
hlásilo I. kolo účelových dotací (grantů) na rok 2023. 
Termíny pro podání žádostí budou upřesněny a  poté 
uveřejněny na úřední desce.
Tématické okruhy, formulář žádosti a Zásady pro po-
skytování účelových dotací budou umístěny na webo-
vých stránkách: www.praha-slivenec.cz.

ZVEME AKTIVNÍ OBČANY KE SPOLUPRÁCI. 

Kdo má zájem zapojit se do práce v komisích – poradních 
orgánech starostky městské části, může se hlásit u p. tajem-
níka Ing. Matěje Mlčocha (mlcoch@praha-slivenec.)cz).
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Hned po poklepání základního kamene byla zahájena demolice objektu bývalého ovčína. Budova zmizela celkem rychle. Bylo odvezeno 
mnoho nákladních aut stavební sutě, kamení a dřeva. Ze země byla vyzvednuta i kovová cisterna, která soužila jako odpadní jímka. Pozemek 
je nyní vyčištěn a připraven k hrabání výkopů pro základové konstrukce a inženýrské sítě.  mus

Začátkem října jsme provedli vymalování a obnovu nátěrů 
v prostoru chodby v bytovém domě Ke Smíchovu 462. Na-
vázali jsme tak na vylepšení společných prostor po rekon-
strukci sklepních kójí. Připravujeme dále opravu bytu č. 2, 
aby mohl být nabídnut k pronájmu.
Nebytové prostory o  velikosti cca  50 m2, které jsou 
v suterénu bytového domu aktuálně volné, máme zá-
měr nabídnout k  pronájmu. Prostor se samostatným 
vstupem je vhodný pro nerušící výrobu (zámečník, 
obuvník, opravna drobné elektroniky…) nebo služby 
(holič, pedikúra…), případně jako skladové prostory. 
Případní zájemci, hlaste se…
 Jan Herout

Jak jsme psali již v  minulém čísle, 
pracuje se na přípravě kontejnero-
vého učebního pavilonu na pozemku 
severně od mateřské školy a tělocvič-
ny. Byla dokončena projektová doku-
mentace včetně potřebných studií, 
projekt je nyní na vyjádření u dotče-
ných orgánů a s většinou stanovisek 
bude v  polovině listopadu podán na 
stavební úřad, aby bylo možné zahá-
jit sloučené územní a stavební řízení. 
Doufejme, že všechna stanoviska bu-
dou kladná a bude se moci brzy začít 
se stavbou.

Výstavba Obecního bytového domu ve Slivenci

Areál základní školy

8   výstavba 

Od roku 2020 probíhá na holyňské straně podél 
ulice K  Barrandovu obnova vodovodního řadu, 
který propojuje vodojem Ovčín a vodojem ve Ště-
pařské. Práce byly do vyřešení majetkoprávních 
vztahů s  majiteli pozemků, na kterých probíhá 
výstavba, přerušeny. Letos v  létě byly opět zahá-
jeny a posunuly se směrem k Barrandovu. Bohužel 
trasa vodovodu křížila jak provizorní chodník ke 
konečné tramvaje, tak i nově vybudovaný asfalto-
vý chodník od stanice Smaragdová směrem k ulici 
Wassermanova.Chodník byl po našich intenziv-
ních stížnostech obnoven.  Šárka Musilová

Obnova vodovodního řadu zasáhla nový 
chodník  k tramvaji

Bytový dům v ulici 
Ke Smíchovu



Hlavní komunikace, tj.  U  Náhonu, K  Holyni, ke Smíchovu, K  Lochkovu, 
K Homolce a Do Chuchle má ve své správě TSK, a. s. a stará se i o jejich 
úklid.
Komunikace v  Holyni (K  Dobré Vodě, Za Knotkem, náměstí Pod Lípou, 
Kopanská, U Smolnic, Kotovka, Zavátá, Průtažní, K Lípě a Pod Vysokou 
Mezí) a  komunikace ve Slivenci (U  Sportoviště, Návětrná, Dominínská, 
Rubínová, Tyrkysová, U Spojky, Opálová, Meskářová a Smaragdová) bu-
dou na základě dohody uklízet Lesy hl. m. Prahy.
Zbylé komunikace ve Slivenci budou uklízet pracovníci technických slu-
žeb naší MČ.
Na vytipovaných místech jsou umístěny posypové nádoby se štěrkem, 
který je možno kdykoli použít k posypu komunikací a chodníku.

Poslední dobou se naše městská část potýkala s bleskovými 
záplavami. První byla v září vytopena ulice Diamantová, kdy 
došlo ke splavení dešťové vody související se stavební čin-
ností v  ulici Granátová. Městská část po domluvě s  posti-
ženými občany objednala u  stavební firmy úpravu spodní 
části propojky. Spolu s úpravou v horní části, která je v režii 
pana Jarolíma, by mělo dojít k výraznému zlepšení situace. 
Jsou zde osazeny tři odvodňovací žlaby zaústěné do dešťo-
vé kanalizace, ty by spolu se štěrkovým příkopem měly vodu 
bezpečně odvést. V příštím roce bychom ještě rádi dodělali 
chybějící dešťové vpusti na východní části ulice Diamantová.
Druhou zaplavenou oblastí se v říjnu stala Holyně. Splavem 
dešťové vody, tentokrát ze stavební činnosti firmy Finep, by-
la zasažena oblast kolem točny autobusu v ul. Za Knotkem. 
Městská část navázala jednání se zástupci firmy Finep a snaží 
se vykomunikovat taková opatření, aby se tato situace již ne-
opakovala.

Do konce roku máme přislíbeno osazení veřejného osvět-
lení v  ulici U  Trpce. Stavbu bude realizovat firma Elip-
rom, která momentálně pracuje na vyřízení potřebných 
povolení.
Během listopadu a  prosince letošního roku by společ-
nost THMP měla vybudovat veřejné osvětlení i v ulici Za 
Křížkem a na chodníku podél historické budovy základ-
ní školy. U těchto akcí městská část nechala vypracovat 
projektovou dokumentaci a získali jsme i povolení stav-
by. Vlastní realizaci si následně vzala za své Technologie 
hlavního města Prahy, které veřejné osvětlení v  Praze 
provozuje.

Rybník v  centru Slivence plní jak funkci estetickou, 
tak i krajinotvornou. Aby i nadále mohl být okrasou 
naší městské části, je v plánu jeho rekultivace. Ta bu-
de spočívat především v jeho odbahnění. V dohledné 
době proběhne schůzka se zástupci Magistrátu HMP 
a  odborníky, kteří navrhnou adekvátní plán péče 
o rybník. Rybník prodělal zásadní revitalizaci v roce 
2008 dle projektu Ing Cyrila Mikyšky z  Atelieru ži-
votního prostředí. Od roku 2008 ale poměry vodního 
hospodářství rybníka doznaly změn (byly odvedeny 
srážkové vody z kostela a okolí, z nového objektu Se-
necura, i z některých budov školy, neboť přítok Vru-
tice je velmi slabý). Přesto je kvalita vody v rybníku 
delší dobu neuspokojivá. V letech 2021-2022 se o ryb-
ník stará (jako dobrovolník) pan Bohumil Slavík, který 
provedl některé dílčí zásahy, jako třeba umístění solá-
rního čerpadla, redukce porostu rákosí a rdestu a po-
užití přípravků na zlepšení kvality vody. Jeho aktivit si 
velmi vážíme a budeme rádi, pokud jeho zkušeností 
budeme moci i v budoucnu využít. 
 Příspěvky Petra Fellnerová 

Záplavy

Veřejné osvětlení

Rybník
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Dosadba rozptylové loučky

Představujeme vám pracovníky 
našich technických služeb

Památný strom v Holyni

Na konci října byla provedena dosadba rozptylové loučky na hřbitově. Tuto dosadbu pro-
vedla firma Freko, a. s. Do záhonků, které lemují rozptylovou loučku, byly dosazeny roz-
chodníky, svíčkovce, šanty, čistce a zimolezy. 

V posledních měsících se naše technické služby potýkaly s nedo-
statkem pracovníků, kdy museli stávající zaměstnanci vykonávat 
veškerou práci v značném personálním oslabení. Tímto chci jme-
novitě poděkovat vedoucímu technických služeb, panu Siganovi a 
dále panu Burdovi a p. Syrovému za dobře vykonanou práci i přes 
dosavadní personální nepřízeň. Dobrou zprávou je, že od 1. listo-
padu jsou naše technické služby opět kompletní, a to v následují-
cím složení (zleva Petr Vaněk, Pavel Burda, Petr Syrový, Daniel Si-
gan, Jindřich Fibiger). Pevně věřím, že nový tým  bude pro veřejný 
prostor naší městské části velkým přínosem.  Matěj Mlčoch

Jednou měsíčně bude přistaven nákladní 
vůz s označením místa zpětného odběru 
odpadních elektrozařízení a bude od ob-
čanů naší MČ připraven odebírat odpadní 
elektrozařízení (např. chladničky, pračky, 
sporáky, myčky, kotle, bojlery, mikrovln-
né trouby, vysavače, televize, počítače, 
zářivky, žárovky, úsporky).

Datum: 08. 12. 2022
Čas: 15:00 – 16:30
Místo: Parkoviště Pod Rybníkem

V  polích mezi Slivencem a  Holyní se nachází výrazný solitérní 
strom – lípa srdčitá. Tato lípa byla vyhlášena památným stromem 
již v r. 2012 a její stáří je v současnosti odhadováno na 100 let. Lípa 
je významná z estetického hlediska, ale i díky tomu, že je hraničním 
stromem dvou katastrálních území. Nedaleko lípy se také nachází 
důležitý geodetický bod. Od lípy je krásný výhled na město a Pro-
kopské údolí.
Vzhledem k  plánované stavbě tramvajové točny jsme iniciova-
li jednání s oddělením ochrany přírody a krajiny MHMP a s panem 
Ing. Wágnerem z firmy ARBONET, který pro Prahu památné stromy 
dlouhodobě monitoruje. V tuto chvíli jsou navržena konkrétní řešení, 
aby se dopad stavební činnosti na strom co nejvíce minimalizoval. 
Jedná se např. o umístění dočasného oplocení kolem celého stromu, 
jeho odborné zdravotní ošetření (Lesy hl. m. Prahy) a především od-
borný dendrologický dozor (ARBONET) při stavbě.  Petra Fellnerová

10   životní prostředí 

ZPĚTNÝ ODBĚR 
ELEKTRICKÝCH A ELEK-
TRONICKÝCH ZAŘÍZENÍ

Poplatek za psy
Stále ještě evidujeme několik majitelů, kteří za 
své pejsky, i přes zaslanou upomínku, nezaplatili 
místní poplatek pro letošní rok. Žádáme majitele 
o uhrazení poplatku co nejdříve. Zároveň prosí-
me o  hlášení veškerých změn, které se týkají 
vyměření tohoto poplatku (tj.  změna trvalého 
pobytu, změna majitele, úmrtí pejska…) na e-mail: fellnerova@praha-
-slivenec nebo na tel. 251 812 249.



Na autobusovou zastávku K  Holyni jsme instalovali novou lavičku. 
Lavička je to atypická od firmy Buildex, protože jsme při výběru by-
li limitování prostorem, který musí zůstat pro průchod chodců. La-
vička přesto určitě poslouží svému účelu, odpočinout si při čekání 
na autobus. Děkujeme, že se k  lavičce budete chovat hezky a  dlouho 
nám všem vydrží nepočmáraná a  bez vyrytých obrazců a  nápisů. 
 Jan Herout

Po několika měsících jsme se konečně dočkali souhlasného sta-
noviska spočívajícího v umístění dopravního značení pro polní 
cesty U Smolnic, Granátová, Na Přídole a V Lipkách. V listopadu 
proto byly polní cesty osazeny dopravními značkami. Dopravní 
značení je vždy umístěno v napojení komunikace s polní cestou. 
Na všech uvedených polních cestách platí zákaz vjezdu všech 
motorových vozidel.  Petra Fellnerová

Od pondělí 26. 09. 2022 došlo k uzavírce v ulici K Lochkovu z důvodu 
realizace dešťové kanalizace, přeložky vodovodu a plynovodu. Uzavír-
ka byla původně naplánovaná do pondělí 31. 10. 2022. Bohužel došlo 
k prodloužení realizace a povolení bylo prodlouženo do 18. 11. 2022,  
s reálným předpokladem, že dojde k dalšímu prodloužení termínu prací 
a to až do 9. 12. 2022. 
Objízdná trasa je vedena stále stejně, tj. je jednosměrná. Ve směru na Lochkov je vedena ulicemi Ke Smíchovu – Za Farou – K Rozvodně –  
K Lochkovu.  
Ve směru na Barrandov poté ulicí K Lochkovu – K Cikánce – K Váze – spojkou do ulice Ke Smíchovu. 

Nová lavička

Dopravní značení polních cest

Objízdné trasy
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Velkotržnice Lipence Ostraha, s. r. o.
přijme nové zaměstnance na pozice:

■ Pokladní
■ Skladník
■ Uklízeč
■ Pracovník ostrahy
■ Do výkupu lahví

Přijímáme pouze invalidní důchodce I. -III. stupeň, ale i trvalý ID
Nástupní plat: 16 000 Kč –25 000 Kč, Kontakt: Luděk Dejmek, 
mob.: 731 461 214, e-mail: ludek.dejmek@vt.cz 
Kancelář: Monika Müllerová, mob.: 605 489 337, e-mail: monika.
mullerova@vt.cz, volat: 9-15 hodinou. Informace ve vrátnici.

in
zerce

V poslední době jsme ze stran občanů zaznamenali zvýšené podně-
ty týkající se drobných krádeží na území naší městské části. Jedná 
se zejména o drobnější majetkovou trestnou činnost (krádeže ze za-
hrad apod.). Ubezpečujeme občany, že v těchto záležitostech komu-
nikujeme s Městskou policií i Policií České republiky. Občany nicmé-
ně žádáme o zvýšenou opatrnost a bdělost. Pokud budete svědky, že 
se ve vašem okolí pohybují podezřelé osoby, neprodleně kontaktujte 
linku 156 či 158.  Matěj Mlčoch

Upozornění ke krádežím
v naší městské části



I letos, 30. 9. , se konala v Řeporyjích výstava exotického ptactva. 
Rozhodli jsme se s  prvňáčky výstavu navštívit a  nelitovali jsme. 
Viděli jsme překrásné papoušky pestrých barev, další druhy ptáčků 
i jiná drobná zvířata. Dozvěděli jsme se zajímavé informace a měli 
jsme první společný zážitek mimo budovu školy. Dětem se výstava 
moc líbila, někteří si chtěli i ptáčky zakoupit domů:)  
 T. Kejzlarová 1.A, B. Hrubešová 1.B

Naši šikovní sportovci se zúčastnili 1. kola plavecko-běžeckého poháru. Kluci a holky předvedli krásné sportovní výkony a naši školu ve 
velké konkurenci výborně reprezentovali. D. Zbur, učitel Tv

Výstava exotického ptactva 
v Řeporyjích

Stručný report z plavecko-běžeckého poháru

12   škola 

V  minulých týdnech ve škole proběhlo školní kolo matematické 
soutěže Pythagoriáda. Účastnili se žáci 6. – 9. tříd, které matemati-
ka baví a zajímá. Všichni zúčastnění si zaslouží pochvalu za dobré 
výsledky. Postupujícím do okresního kola, které proběhne koncem 
listopadu, přejeme bystrou mysl a co nejúspěšnější řešení.  
 P.  Chlumská

Pythagoriáda



Co je dneska k obědu?
I přes zvyšující se ceny potravin se paní kuchařky snaží vařit pestře a vyváženě. 
V jídelníčku se objevují nejen zeleninové a těstovinové tuňákové saláty, tortily 
s masem a zeleninou, oblíbené palačinky, tilápie dle oběšeného mlynáře, per-
ník baby Jagy (halloweenské menu), ale také výborný jelení guláš. Se zvěřinou 
na talíři ladila i háčkovaná výzdoba školní jídelny:)  
 P.  Chlumská
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Školní družina se snaží pro děti připravovat pestrý a zajímavý program. Pravidelné 
zájmové činnosti doplňujeme i různými dalšími aktivitami.
V září chodily děti ze školní družiny sledovat, jak se pod rukama pana řezbáře 
Alberta Šimráka mění kusy dřeva v další figury určené pro slivenecký betlém. 
Vyrážely i na různé vycházky nejen po Slivenci. Vlčata navštívila výstavu Ha-
nuše a Zlatky Lamrových v holyňské kapli sv. Jana Křtitele. Oddělení Žabiček 
a Opic se vypravilo na výlet k holyňské studánce, které je školní družina patro-
nem. Děti ze všech oddělení měly možnost se blíže seznámit se sportem judo.
V rámci spolupráce s domo-
vem Senecura jsme přispěli 
svou troškou k programu při 
slavnosti k  výročí otevření 
domova. Děti z oddělení Ža-
biček zahrály klientům do-
mova své dramatické ztvár-
nění balady „O princezně 
a o hradu“. Ostatní děti 
zazpívaly několik písniček. 
Dráčata a Koťata pak navá-
zala na pravidelná společná 
setkávání s klienty domova 
při společných aktivitách.

Ve středu 5.  10. se mohly 
všechny přítomné děti zú-
častnit workshopu bubnování, 
který se jim velmi líbil. V pátek 
7.  10. vyrazila Koťata na další 
minicyklovýlet, jehož cílem 
byl tentokrát Chuchelský háj. 
V  sobotu 8.  10. se mohli zá-
jemci zúčastnit již XII. Pře-
chodu Brd s  nejrůznějšími 
soutěžemi, při kterém se letos 
povedlo nasbírat i velké množ-
ství hub. Během září a  října 
jsme také několikrát navštívili 
kino Radotín.
Pro všechny naše děti jsme 
připravili podzimní dílničky, 
při kterých si mohly vyrobit 
z  přírodnin dekorace v  kvě-
tináčích. Na 31.  října jsme 
nachystali strašidílny a  pod-
večerní akci pro děti a  jejich 
rodiče - Halloween po našem. 
 -PeS-

Školní družina



14   senioři

Očkování seniorů
V pátek 21. října 2022 proběhlo na úřadě MČ 
Praha-Slivenec v pořadí již 4. očkování seni-
orů. Opět přijela bezvadná parta zdravotní-
ků z  Nemocnice Na Františku a  očkovalo se 
vakcínou Comirnaty Originál/Omicron BA.1 
proti COVID 19 pro přeočkování 3. nebo 4. 
dávkou. Celkem se na očkování přihlásilo 24 
seniorů, všichni se dostavili a  vše proběhlo 
opět ke vší spokojenosti. Jsme rádi, že se naši 
občané očkují proti covidu 19 a jsou tak do-
statečně chráněni a připraveni na další covi-
dovou vlnu. Bohdana Růžičková
Poděkování paně Bohdaně Růžičkové za 
organizaci. (red.)

Ve středu 5. 10. 2022 se senioři z Holyně, Slivence a Lochkova sešli před Týnským chrámem s cílem 
prohlédnout si jeho interiér. Komentovanou prohlídku nám zajistil pan Filipec.
Chrám stojí na bývalém Týnském dvoře u východního okraje Staroměstského náměstí a svými vě-
žemi a vysokým štítem vystupuje vysoko nad okolní budovy, má dlouholetou a bohatou historii 
od 14. století. Ještě na počátku 20. století nesla zdejší fara titul „první fara Království českého 
a královského hlavního města Prahy“.
Pan Filipec nás seznámil s celou historií chrámu a popsal architekturu kostela. Interiér jsme s pa-
nem průvodcem postupně prošli, upozornil nás na nástěnné malby, barokní oltáře, některé s ob-
razy Karla Škréty a sochy Jana Jiřího Bendla, na hlavní oltář, plasticky zdobenou kazatelnu, hrob 
dánského hvězdáře Tycho Brahe, aj. Shůry se na nás dívala tvář Panny Marie od akademického 
sochaře Petra Váni - stejná je na Mariánském sloupu umístěném před hlavním vchodem do Týna. 
Doba strávená s panem Filipcem byla hodnotná, povznášející a děkujeme mu, že nám svůj čas vě-
noval.  Irena Krejčová (redakčně zkráceno)

Začátkem října jsme zakončili sezonu letošních výletů, a to výletem do Plzně.  Hned po příjezdu na 
místo jsme zamířili do plzeňského podzemí a Pivního muzea. Podzemí je rozsáhlý komplex chodeb 
a prý se v minulosti používalo i jako příležitostný úkryt před nepřáteli.
Pivní muzeum schraňuje historické stroje i nástroje na výrobu piva. Seznámili jsme se s původním 
výrobním postupem, obdivovali různé pivní nádoby i originální pivní lahve a každý dostal i tzv. 
Pivenku, na kterou si mohl v přilehlé restauraci dát malé pivo. Toho jsme rádi využili.
Potom už následovala procházka po centru Plzně. Viděli jsme náměstí s kostelem sv. Bartoloměje, 
zrenovovanou starou synagogu i zbytky hradeb. Někteří také vystoupali na vysokou kostelní věž. 
Všechny letošní výlety byly moc fajn a těšíme se na ty, které nás, doufám, čekají v příštím roce. 
Poděkování si zaslouží nejen vedení naší obce, ale i velice milá paní průvodkyně Pavla, která nás 
pravidelně doprovází.  Pavla Bouchnerová (redakčně zkráceno)

Srdečně blahopřejeme
těm občanům, kteří

v měsíci listopadu a prosinci
oslavili či oslaví významné 

životní jubileum.

ZÁŘÍ
Paní Jaroslava Dubová
Pan Jaroslav Machník

Pan Jan Machoň
Paní Jana Vodrážková

Pan Karel Hrdina
Paní Vlasta Štěpianská
Paní Libuše Šroubková

Paní Irena Zichová
Paní Marie Malíková
Paní Ladislava Živná
Paní Ilona Urbanová
Paní Jarmila Váchová

PROSINEC
Pan Pavel Hejra

Pan Pavel Podzemský
Paní Milada Skalová

Pan Jiří Svoboda
Pan Milan Haninger
Paní Olga Stieberová
Paní Marie Moulíková

Paní Eva Leštinová

Hodně štěstí, pohody 
a hlavně zdraví do dalších let

přeje zastupitelstvo a úřad 
MČ Praha-Slivenec.

SPOLEČENSKÁ
KRONIKA

Byli jsme…Senioři navštívili Týnský chrám

Výlet seniorů do Plzně – jak se nám líbil?

SOCIÁLNÍ VÝPOMOC

Vážení občané,
pokud vám váš důchod nestačí, bydlíte sami a máte velké vydání za energie, můžeme vám fi-
nančně vypomoci. Každý rok před vánocemi MČ takto pomáhá našim seniorům, a i když víme, 
že to není částka nijak dostačující, určitě pomůže. Stačí přinést nebo zaslat na úřad originály 
zaplacených dokladů, důchodový výměr a žádost o poskytnutí finančních prostředků a po pro-
jednání v sociální komisi a následným schválením zastupitelstvem MČ Praha-Slivenec by vám 
mohl být vyplacen finanční příspěvek, jenž ZMČ poskytuje ze svého rozpočtu a bude vám osob-
ně doručen členy sociální komise na adresu vašeho trvalého pobytu.
Pokud si nebudete s něčím vědět rady, zavolejte nebo přijďte na úřad do kanceláře podatelny. 
Žádosti, prosím, dodejte nejpozději do 14. 12. 2022.
 Bohdana Růžičková, tajemnice soc. komise, Tel.: 251818044
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20. 9. 2022 jsme besedovali s akademickým sochařem Petrem Váňou, autorem sochy 
KNIHY, kterou vytvořil se svou dcerou Eliškou. Socha je umístěna před knihovnou ve 
Slivenci. Beseda byla - dotyk krásna. Pan Váňa nás obrazem provedl známými lomy 
mramoru, žuly a pískovce v našem okolí. Podívali jsme se i do severní Itálie, kde se 
těží bílý carrarský mramor, ze kterého je záložka KNIHY. Vyprávěl nám o vlastnos-
tech kamene, různého způsobu jeho opracování, přednostech při používání. Ukázal 
obrázky několika svých děl umístěných po celém Česku i v zahraničí. Předvedl svoji 
dílnu, nářadí, způsob postupu práce při tvorbě sochy – od namalování bodů na ka-
menný blok – až po „vyloupnutí“ díla.
Dotkli jsme se jiného světa – světa umění, krásy, pravdivosti, poctivé práce, svobody, 
námahy, prachu, trpělivosti. To nás přesvědčilo zastavit se, rozhlédnout se a zvážit 
své priority. Škoda, že jste tam nebyli s námi! Přesto, že jsme celou besedu chodili 
kamením, duše jsme měli ve vatě.  Irena Krejčová
 

První říjnová beseda měla zajímavé téma  – Antarktida. Už se u  nás vystřídalo 
mnoho cestovatelů, kteří hovořili o  nejrůznějších zemích a  koutech světa, avšak 
přednáška o Antarktidě a  ještě navíc z úst mořeplavce Jiřího Denka byla velkým 
lákadlem.
Proto není divu, že se nám hojně zaplnila zasedačka, dokonce nám nestačily židle.
Pan Denk představil sebe, svoji partnerku i děti, které ho na plavbách doprovázejí. 
Jiří je kapitánem první české plachetnice – Altego, která doplula na pevninskou 
Antarktidu a zpět. Do Antarktidy se ještě třikrát vrátil. Se svou dcerou Haničkou, 
která je pravděpodobně nejmladší člověk na světě, který vystoupil na Mys Horn 
z plachetnice, doplul na plachetnici na Antarktidu a zpět a cesta vedla přes velmi 
odloučené, nehostinné souostroví Jižní Georgie. Nyní se k Haničce připojili i  její 
sourozenci a nejmladší sestra Miriam. Vyslechli jsme zajímavé vyprávění o lachta-
nech, tučňácích i velrybách, o setkání s piráty a mnoho dalších zážitků. V Antarkti-
dě je v létě příjemně a rozhodně nemusíte vlastnit goretexovou bundu.

Cestovatel pan Drahoňovský si vybírá země a krajiny, kam neprou-
dí davy turistů, ale umí přiblížit na první pohled neviditelné krásy 
a zajímavosti.
Seznámil nás s barvitou historií Estonska, kde zanechali vliv Něm-
ci, Dánové, Švédové i Rusové. Estonsko představuje pozoruhodnou 
směsici národnostních i  kulturních vlivů. Představil nám hlavní 
město Tallinn, město Narva, Tartu. Prošel i estonský venkov s krás-
nými upravenými domy a udržovanými loukami. Prošel si prales On-
tika na břehu moře. Okouzlil ho ostrov Saaremaa, kostely, které při-
pomínají pevnosti. Bludné balvany, které jsou ledovcového původu 
vytvářejí jedinečnou atmosféru estonského pobřeží. A jejich jména 
jsou opravdu zvučná – Majakivi, Ehalkivi a mnoho dalších, turisté se 

u nich rádi fotí.
A z těch zajímavostí. V Estonsku jsou rozšířené sbory Jednoty bratr-
ské, aniž by Estonci tušili, odkud Jednota bratrská pochází.
Poučil nás o  slavném obraze Tanec smrti (v  chrámu sv.  Mikuláše 
v Tallinnu), jehož autorem je německý malíř Bernt Notke, asi nej-
významnější výtvarník v okolí Baltského moře na konci středověku.
Švédský král Gustav  II. Adolf (u  nás neblaze proslulý v  třicetileté 
válce) založil v Estonsku univerzitu, a za to mu jsou Estonci velmi 
vděční. Z místních specialit doporučuje kaši Kama, což chutná tro-
chu jako pražená krupicová kaše a úžasné tučné jogurty.
Zajímavých informací byla spousta, takže padaly i další dotazy z řad 
návštěvníků besedy.  Jiřina Haningerová

Jak se dělá socha?

Beseda Antarktida s Jiřím Denkem

S cestovatelem panem Kafkou jsme měli možnost vyslechnout, jak se cestuje už ve 
vyšším věku a bez znalosti cizího jazyka. Odkryl nám velmi realistickou tvář hlavního 
města Panama, kde převládají chudinské čtvrti. Na souostroví San Blas zavítal mezi 
indiány. Zdá se, že už i tam pronikla civilizace. Sice jsou to ostrovy bez elektřiny, ale 
za vše si nechají domorodci tvrdě zaplatit. Pláže Karibského moře a tajemný prales 
stojí za návštěvu. Nebojte se a cestujte a nikdy není pozdě, tak zní motto Jiřího Kafky.

Beseda Panama a za indiány
ze souostroví San Blas

Beseda Estonsko



V posledním čísle letošního Sliveneckého mramoru přiná-
šíme pozvánky na řadu adventních akcí.  Věříme, že si každý 
vybere podle svého a že společná sousedská setkání přispějí 
ke zklidnění a pohodě v této uspěchané době. Tak, jak to bě-
hem adventu má být.  Ať už u rozsvíceného stromu, na vá-
noční výstavě v Galerii Kaple Holyně, na adventním koncertě 
souboru Hlasoplet, na předvánočním trhu s bohatým progra-
mem u sliveneckého rybníka nebo v kostele Všech Svatých na 
adventních farních setkáních. Jak se stalo už tradicí, po roce 
opět vystavíme slivenecký dřevěný betlém, tentokrát doplně-
ný o postavy tří králů, které vznikaly v otevřené autorské díl-
ně slovenského řezbáře Alberta Šimráka během září v centru 
Slivence. Nově zvolené vedení naší městské části přeje všem 
občanům Slivenec a Holyně poklidný advent a pěkné vánoční 
svátky.    Lenka Kudláková

Akademický malíř Igor Hlavinka (18. 3. 1959 v Praze) sice absolvoval obor malířství na AVU v Praze r. 1985, ale kromě malby se zabývá 
i sochařstvím a fotografií. Inspiruje se uměním všech dob, pravěkem a uměním přírodních kultur počínaje a současným abstraktním umě-
ním konče. Zvláště jej zajímá staroegyptská, buddhistická a  románská plastika, tušová malba a  kaligrafie Dálného východu, středověké 
a  renesanční umění, malířství romantismu 
a symbolismu.
Ve své tvorbě se inspiruje přírodními struk-
turami a energiemi, ale i znaky písma a sym-
boly starověkých kultur (cykly Znaky, Chaos 
a řád, Strašná souměrnost, Okolo středu).
Od roku 2007 se věnuje převážně malbě kra-
jiny, jak imaginární, tak konkrétní. Obraz 
krajiny je pro něj reflexí nálad duše. V  ob-
razech hor čerpá především ze svých toulek 
horami a  inspiruje se jednak asijskou tušo-
vou malbou, ale i obrazy slavného romantika 
C.D. Friedricha. Snaží se co nejjednoduššími 
malířskými prostředky, minimalistickou 
a  zároveň poetickou formou evokovat svůj 
zážitek hor, jejich stálost a  mohutnost 
v  kontrastu ke stálým proměnám světla 
v prostoru plném mraků a mlhy.
V holyňské galerii vystavil Cyklus Nebe, který 
vychází z monochromních maleb Moře v ml-
ze.  Adéla Rozehnalová, kurátorka galerie

Igor Hlavinka: Nebe
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ZÁŘIJOVÁ VÝSTAVA V GALERII KAPLE HOLYNĚ

Advent přichází
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ZÁŘIJOVÁ VÝSTAVA V GALERII KAPLE HOLYNĚ

Advent přichází

Realizační tým klubu Švestka přeje všem svým příznivcům klidné a tvůrčí dny adventu 
a radostné vánoční svátky.



O  kolik bylo počasí na letošní 
drakiádu teplejší než v předcho-
zích letech, o tolik méně foukalo 
větru. I tak to byla akce vydaře-
ná, sešlo se rekordní množství 
dětí a  jejich rodičů. Všem je 
třeba poděkovat za trpělivost 
a sportovní výkony, které před-
vedli, když se společnými silami 
snažili dostat draky do vzduchu 
na déle než jen minutu, bohužel 
marně. Děkuji i  jednomu z  ta-
tínků, který nás zvěčnil z dronu. 
Doufejme, že alespoň někdo na-
jde energii i v příštím roce, aby 
se organizování drakiády nově 
ujal, byla by škoda přijít o tako-
vou pěknou tradici.
 Jana Petrusková

První listopadovou neděli se při příležitosti 
Dušiček vydalo Slivencem na lampinový prů-
vod okolo stovky dětí s rodiči. Naším společ-
ným cílem byl mlhou zahalený Park Granáto-
vá. Školní děti měly před sebou pár úkolů na 
splnění, aby se v cíli setkaly s dětmi předškol-
ními a společně prošly cílem, kde na každého 
čekala zasloužená odměna.
Velké poděkování patří všem pomocníkům! I dí-
ky nim se vše povedlo a všichni domů odcházeli 
spokojení. A potvrzuje to i fakt, že se nás kaž-
dým rokem sejde o něco více, a nejedná se už jen  
o rodiny ze Slivence...  Jana Petrusková
Poděkování J. Petruskové za organizaci akcí (red.).
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Drakiáda s RC Pecka

Lampionový průvod

Po prázdninách jsme obnovili oblíbená dopolední divadelní představe-
ní. V říjnu se uskutečnila pohádka Otesánek. Divadélka se budou konat 
jedenkrát měsíčně.  L. Kudláková

Říjnové divadélko v Klubu Švestka



V sobotu 1. října jsme se společně s otcem Tomášem Gregůrkem O.Cr. a je-
ho farníky z Hlubočep a Ďáblic vydali na další společnou pouť. V 7:45 jsme 
z Hloubětína vyrazili autobusem směr Kutná Hora. Naším prvním cílem 
byl kostel Matky Boží na Náměti, kde jsme se setkali i s naším otcem Davi-
dem, který se k nám zde připojil, a společně s otcem Tomášem pro nás pak 
sloužili mši svatou. Po ní jsme měli chvíli čas na prohlídku kostela, krátké 
popovídání i společnou fotografii. Když jsme byli v Kutné Hoře, nemohli 
jsme samozřejmě nenavštívit chrám svaté Barbory. Nejprve nám otec To-
máš poutavě povyprávěl něco málo o historii místa i chrámu samotného. 
Při jeho vyprávění zaplnilo během chvíle hodně dalších informací chti-
vých posluchačů i dosud volné lavice přes uličku. Potom nastal čas pro 
individuální prohlídku chrámu i města a jeho pamětihodností, dát si něco 
dobrého na zub… Každý dle svého výběru mohl navštívit např. různé kos-
tely, Vlašský dvůr, České muzeum stříbra, podzemí nebo třeba Muzeum 
čokolády. Hned vedle chrámu sv. Barbory jsme si prohlédli kapli Božího 
těla nebo Jezuitskou kolej, více v centru pak kostel sv. Jana Nepomuckého, 
kamennou kašnu, morový sloup… Společný sraz byl v 15:30 u věže gotic-
kého kostela sv.  Jakuba, který je nejstarším kamenným chrámem Kutné 
Hory. Jeho 80 metrů vysoká věž také byla všem dobrým orientačním bo-
dem. Od sv. Jakuba jsme se přesunuli do části Kutné Hory jménem Sedlec, 

kde jsme navštívili dvoupodlažní hřbitovní kostel Všech svatých. Ten je 
znám především svou spodní kaplí se světoznámou kostnicí. Naší poslední 
zastávkou byla katedrála Panny Marie a sv. Jana Křtitele, kde jsme si mi-
mo jiné mohli prohlédnout i Sedleckou monstranci, která je jednou z nej-
starších dochovaných monstrancí ve střední Evropě. Po prohlídce této 
katedrály nás čekal již návrat domů. Přestože předpověď počasí pro tento 
den nebyla právě přívětivá, nakonec nám přálo i počasí a pršet začalo až 
v závěru naší pouti. Před 18 hodinou jsme pak šťastně dorazili zpět k hlou-
bětínskému kostelu sv. Jiří, kde nás „přivítala“ krásná duha. Celá pouť byla 
opět úžasným zážitkem a všichni přítomní si ji jistě krásně užili.
V neděli 30. října jsme si při mši svaté ze Slavnosti Všech svatých při-
pomněli nejen tento svátek, ale také patrocinium sliveneckého kostela, 
který je zasvěcen právě Všem svatým. Po mši jsme se pak ještě sešli na 
faře při milém posezení s drobným občerstvením.
Nezadržitelně se opět blíží i adventní a vánoční čas. Také letos bude mož-
né si během mše svaté na 1. adventní neděli nechat požehnat adventní 
věnec. 3. adventní neděli si připomeneme mší svatou při svíčkách. Na 
Štědrý den od 16:30 do 18 h budete mít možnost znovu přijít do slivenec-
kého kostela pro Betlémské světlo a 26. prosince od 15 hodin snad bude 
moci opět proběhnout tradiční „Vánoční hraní a zpívání“.  -PeS-
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Ze života farnosti

V pondělí 31. 10. se na fotbalovém hřišti ve Slivenci uskutečnila akce s tématikou Halloweenu. Ačkoliv se jedná spíše o tradiční americký svátek, účast 
byla hojná a ve sliveneckém sportovním areálu se ukázala spousta malých strašidel. O hry a zábavu se starali naši dorostenci, společně s triem Gabča 
+ Gabča + Bea, které se postaralo o celkovou organizaci večera, poslední jmenovaná o malováni na obličej. Moc všem děkujeme za účast a doufáme, 
že se budete účastnit i dalších akcí, o kterých informujeme především na našem Instagramu.Sledujte nás: slivenecka kantyna 47
 Petr Klouček, Lukáš Kácovský, TJ AFK SLIVENEC

Halloween s klubem AFK
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KALENDÁŘ SLIVENCE
LISTOPAD – LEDEN 2023

Městská část Praha-Slivenec

ve spolupráci s Bistrem Kačák

a RC Pecka pořádá

VÁNOČNÍ JARMARK
NA SLIVENECKÉ NÁVSI

Sobota 17. 12. 2022 mezi 14:30 - 18:00

Prodej řemeslných výrobků, živý betlém,

bohatý doprovodný program 

 zakončený ohňovou show, občerstvení

Městská část Praha-Slivenec, 
slivenecká základní škola a Klub Švestka
zvou na

ROZSVĚCENÍ
VÁNOČNÍCH
STROMŮ

NEDĚLE
27. 11. 2022

Vánoční dílničky ve škole 13:30 – 15:30
Vánoční představení na nádvoří školy 15:45

Setkání u sliveneckého stromu v 16 hod
adventní zpívání s dechovým kvartetem,
vysvěcení betlému

Setkání u holyňského stromu v 17 hod
recitál švestkového vokálního sboru

23. 11.  10:00 Keramická dílna pro seniory (Klub Švestka)

25. 11.  17:00 Adventní dílna s Táňou (Klub Švestka)

27. 11.  Rozsvěcení vánočních stromů

 16:00 Setkání ve Slivenci před ZŠ 

 17:00 Setkání v Holyni

 17:30 Vernisáž vánoční výstavy v Galerii Kaple Holyně

4. 12.  10:30 Divadýlko Divočas (Klub Švestka)

5. 12.  16:00 Schůzka seniorů (KC Na Půdě)

7. 12.  Keramická dílna pro seniory, 2. termín (Klub Švestka)

11. 12.  18:00 Adventní koncert (Soubor Hlasoplet v sále 

 U Bůčka)

17. 12.  14:00 -18:00 Vánoční jarmark na návsi u rybníka

19. 12.  17:00 Zasedání zastupitelstva

2. 1.  16:00 Novoroční schůzka seniorů (KC Na Půdě)

------------------------------------------------------------------------

12. 2.  Masopust

1. 4.  Velikonoční jarmark

2.–3. 6.  Slivenecké letnice


